

## Cuprins

**Decizii în interesul legii**

1. Decizia nr. 3 din 17 ianuarie 2011..... 6  
 2. Decizia nr. 4 din 17 ianuarie 2011..... 8

**Drept Administrativ**

3. Domeniul public al statului. Suprafață de teren ocupată de apă și stuf..... 10  
 4. Acțiune în anularea unui act administrativ introdusă ulterior pronunțării de către Curtea Constituțională a deciziei de declarare ca neconstituțională a unei ordonanțe de urgență ca urmare a unei excepții ridicate în altă cauză. Excepție de la cerința îndeplinirii procedurii prealabile..... 13

**Drept Civil**

5. Acțiune privind plata despăgubirilor întemeiată pe dispozițiile art. 1 alin. (3) din Legea nr. 221/2009 privind condamnările cu caracter politic și măsurile administrative asimilate acestora, pronunțate în perioada 6 martie 1945 - 22 decembrie 1989. Inaplicabilitatea dispozițiilor Legii nr. 221/2009 în cazul refuzului de a îndeplini serviciul militar ..... 14  
 6. Obligația de garanție pentru evicțiune. Prescrierea dreptului la acțiune. Data nașterii dreptului la acțiune..... 17  
 Dreptul Proprietății Intelectuale..... 19  
 7. Drept de autor. Lucrare cu caracter didactic. Inexistența plagiatului. Aplicabilitatea dispozițiilor art. 9 lit. b) din Legea nr. 8/1996..... 19

**Drept Comercial**

8. Hotărâre AGA adoptată cu încălcarea dispozițiilor art. 79 din Legea nr. 31/1990. Sancțiune aplicabilă ..... 22  
 9. Societate comercială. Abuz de minoritate. Efecte. Sancțiunea aplicabilă..... 24  
 10. Hotărâre AGA. Acțiune în constatarea nulității. Tranzacționare acțiuni pe piața de capital (RASDAQ). Condiții și efecte ..... 26

11. Contract de vânzare-cumpărare. Evicțiune parțială. Întinderea despăgubirilor datorate de vânzător ..... 28

**Drept Financiar și Fiscal**

12. Contribuții datorate Fondului pentru mediu. Întârzieri la plată. Sancțiuni; b. Corecta delimitare a obiectului plății contribuțiilor la Fondul pentru mediu pentru deșeurile provenite din ambalaje..... 29

**Drept Penal**

13. Lovire sau alte violențe. Omor calificat. Complicitate ..... 35  
 14. Omor deosebit de grav. Tentativă. Omor săvârșit asupra unui militar. Omor săvârșit de către un militar ..... 37

**Drept Procesual Civil**

15. Competența materială în cererea de despăgubiri din valoarea cauțiunii. Natura juridică a acțiunii ..... 39  
 16. Revizuire întemeiată pe art. 322 pct. 9 C.proc.civ. Condiții de admisibilitate ..... 41

**Drept Procesual Penal**

17. Competența în caz de schimbare a calității inculpatului. Faptă având legătură cu atribuțiile de serviciu ale inculpatului..... 42  
 18. Hotărâre prin care judecătorul soluționează plângerea împotriva rezoluțiilor sau ordonanțelor procurorului de netrimiteră în judecată. Hotărâre pronunțată după intrarea în vigoare a Legii nr. 202/2010. Recurs. Inadmisibilitate..... 45  
 19. Mandat european de arestare. Informațiile conținute în mandatul european de arestare ..... 45

**Index alfabetic** ..... 48**Lista cronologică a deciziilor** ..... 48

## Contents

### Decisions in the interest of law

1. Decision no. 3 from 17 January 2011..... 6  
 2. Decision no. 4 from 17 January 2011..... 8

### Administrative Law

3. State owned public domain. Land area covered by water and reeds..... 10  
 4. Action for annulment of an administrative act introduced after the pronouncement by the Constitutional Court of the decision deeming as unconstitutional an emergency ordinance as result of an exception raised in another cause. Exemption from the requirement to meet the preliminary procedure..... 13

### Civil Law

5. Action regarding the payment of compensation based on the provisions of art. 1 para. (3) of Law no. 221/2009 regarding the political convictions and administrative measures assimilated to them, pronounced between March 6, 1945 - 22 December 1989. Inapplicability of provisions of Law no. 221/2009 in case of refusal to perform military service..... 14  
 6. The obligation to guarantee for eviction. Limitation of the right to action. The date of right to action..... 17

### Intellectual Property Law

7. Copyright. Work with didactic character. Lack of plagiarism. Applicability of provisions of art. 9 letter b) of Law no. 8/1996..... 19

### Commercial Law

8. AGA decision taken in breach of art. 79 of Law no. 31/1990. Sanction applicable ..... 22  
 9. Company. Abuse of minority. Effects. Sanction applicable ..... 24  
 10. AGA decision. Action in nullity. Transaction of shares on capital market (RASDAQ). Conditions and effects ..... 26

11. Sale purchase contract. Partial eviction. The extent of damages owed by the seller ..... 28

### Financial and Fiscal Law

12. a. Contributions due to the Environmental Fund. Payment delays. Penalties; b. The correct delimitation of the payment of contributions to the Environment Fund for packaging waste ..... 29

### Criminal Law

13. Hitting or other violence. Murder. Complicity..... 35  
 14. Murder of the first degree. Attempt. Murder committed on a military. Murder committed by a military ..... 37

### Civil Procedure Law

15. Material jurisdiction in action claiming damages from the amount of bail. Legal nature of the action..... 39  
 16. Review based on art. 322 point 9 of Code of Civil Procedure. Admissibility ..... 41

### Criminal Procedure Law

17. The competence in case of change of the defendant's quality. Action relating to the professional duties of the defendant..... 42  
 18. The decision whereby the judge solves complaint against the non-indictment resolutions or ordinances of the prosecutor. Decision pronounced after the entry into force of Law no. 202/2010. Appeal. Inadmissibility..... 45  
 19. European arrest warrant. The information contained in the European arrest warrant ..... 45

- Alphabetical index ..... 48

- Chronological decisions list ..... 48

## Table de Matières

### Décisions dans l'intérêt de la loi

1. Décision no. 3 du 17 Janvier 2011 ..... 6  
 2. Décision no. 4 du 17 Janvier 2011 ..... 8

### Droit Administratif

3. Domaine public de l'Etat. Terrain occupé par l'eau et jonc ..... 10  
 4. Action pour annuler un acte administratif introduite après le prononcement par la Cour Constitutionnelle de la décision de déclarer comme inconstitutionnelle une ordonnance d'urgence comme résultat d'une exception invoquée en autre cause. Exception de la condition d'accomplissement de la procédure préalable ..... 13

### Droit Civil

5. Action regardant le paiement des dédommagements fondée sur les dispositions de l'article 1 alinéa (3) de la Loi no. 221/2009 concernant les condamnations à caractère politique et les mesures administratives assimilées, prononcées dans la période 6 Mars 1945 - 22 Décembre 1989. Inapplicabilité des dispositions de la Loi no. 221/2009 en cas de refus d'accomplir le service militaire ..... 14  
 6. Obligations de garantie pour éviction. Prescription du droit à l'action. Date de naissance du droit à l'action ..... 17

### Droit de la Propriété Intellectuelle

7. Droit d'auteur. Œuvre à caractère didactique. Inexistence du plagiat. Applicabilité des dispositions de l'article 9 lettre b) de la Loi no. 8/1996 ..... 19

### Droit Commercial

8. Arrêt AGA adoptée avec non-respect des dispositions de l'article 79 de la Loi no. 31/1990. Sanction applicable ... 22  
 9. Société commerciale. Abus de minorité. Effets. Sanction applicable ..... 24  
 10. Arrêt AGA. Action pour constater la nullité. Transaction des actions au marché de capitaux (RASDAQ). Conditions et effets ..... 26

11. Contrat de vente-achat. Eviction partielle. Etendue des dédommagements dus par le vendeur ..... 28

### Droit Financier et Fiscal

12. a. Contributions dues au Fonds d'Environnement. Retard de paiement. Sanctions; b. La délimitation correcte de l'objet du paiement des contributions au Fonds d'Environnement pour les déchets provenues d'emballages ..... 29

### Droit Pénal

13. Dommage corporel ou autres violences. Homicide qualifié. Complicité ..... 35  
 14. Homicide très grave. Tentative. Homicide commis sur un militaire. Homicide commis par un militaire ..... 37

### Droit Processuel Civil

15. Compétence matérielle dans la demande pour dédommagements de la valeur de caution. Nature juridique de l'action ..... 39  
 16. Révision fondée sur l'article 322 point 9 Code de procédure civile. Conditions d'admissibilité ..... 41

### Droit Processuel Pénal

17. Compétence en cas de changement de la qualité de l'inculpé. Infraction liée aux attributions de service de l'inculpé ..... 42  
 18. Arrêt par lequel le juge solutionne la plainte encontre les résolutions ou ordonnances du procureur de non-lieu. Arrêt prononcé après l'entrée en vigueur de la Loi no. 202/2010. Recours. Inadmissibilité ..... 45  
 19. Mandat européen d'arrestation. Informations contenues dans le mandat européen d'arrestation ..... 45

- Index alphabétique** ..... 48

- Liste chronologique des décisions** ..... 48